
Protokół Nr XIX/2021 
z XIX sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 11 stycznia 2021 r. 

XIX sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej w Szewni Górnej 21 A, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o godz. 10:13 
Bożena Skiba- przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak- protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
3. Pan Kawałko Jan Henryk 
4. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
5. Pan Kostrubiec Piotr 
6. Pan Krawczyk Ryszard 
7. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

8. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
9. Pani Polakowska Urszula Mariola 
10. Pani Skiba Bożena Ela 
11. Pani Słota Katarzyna 
12. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
13. Pani Beata Tyrka-Stećko 
14. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1. Pan Kuryło Jacek Marian 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy. 
2. Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy. 
3. Pani Aneta Zub - Podinspektor ds. Finansowych Gospodarki 

Odpadami. 

Lista obecności osób zaproszonych, pracowników Urzędu Gminy i sołtysów. 
(Zał. Prot. Nr 2, 3, 4) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2021. 
- dyskusja 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie pism. 

10. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad 1. Otwarcia XIX sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. 

Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 15 radnych 
obecnych jest 14, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 
Pani Przewodnicząca powitała osoby zaproszone i uczestniczące w sesji, poprosiła także 
o zachowanie reżymu sanitarnego. 

Ad 2. Pani Przewodnicząca- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać głos. 

Głos zabrał Wójt Gminy Adamów- Pan Dariusz Szykuła, który poprosił radnych o dodanie 
do porządku obrad XIX sesji jednego punktu w postaci projektu uchwały 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu składania 
deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. Swoją prośbę Pan Wójt 
motywował tym, że wysyłając zawiadomienia radnym nie posiadano wiedzy, 
iż w przypadku zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty zmieni się również wzór deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie tymi odpadami. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że w przypadku zgody radnych 
na zmianę porządku obrad zgłoszony projekt uchwały będzie rozpatrywany jako punkt 
dziewiąty. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie nowego porządku 
obrad. 
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Głosowanie imienne. 
Za wyrażeniem zgody na rozpatrzenie wniosku o zmianę porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został uchwalony. 

Ad 3. Pani Przewodnicząca- poinformowała, że protokół poprzedniej sesji był do publicznego 
wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali obrad, gdzie był 
również do publicznego wglądu. 

Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XVIII sesji VIII kadencji z dnia 
29 grudnia 2020 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi. 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za wyrażeniem zgody na rozpatrzenie wniosku o zmianę porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Pani Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z XVIII sesji VIII kadencji Rady Gminy 
Adamów z dnia 29 grudnia 2020 roku został przyjęty. 

Ad 4. Pan Wójt - złożył informację o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad 5. Pan Wójt - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych 
na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 8) 

Ad 6. Podjecie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
Pani Skarbnik Gminy Adamów omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Wskazała 
zasadność dokonanych zmian. Zaznaczyła, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej 
mają swoje odzwierciedlenie w uchwale budżetowej. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, 
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Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 10) 

Ad 7. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2021. 

Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, 
Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 11) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 12) 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Pani Aneta Zub- pracownik Urzędu Gminy Adamów poinformowała, że kalkulacja miesięcznych 
kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami określona w uchwale 
z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
została błędnie przygotowana, w związku z tym należy przyjąć nową uchwałę, której projekt radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji. Pani Aneta Zub wskazała także, 
że w uzasadnieniu ww. uchwały szczegółowo omówiono wszystkie kwestie związane 
z naliczeniami. Kwota opłat będzie mniejsza, gdyż nowe naliczenia określają ją na poziomie 21 zł, 
zamiast wcześniejszych 23 zł, a w przypadku gospodarstw posiadających zadeklarowane 
kompostowniki koszt wywozu odpadów wyniesie 19 zł. 

Pan Wójt wskazał, że błąd powstał z uwagi na to, że do kalkulacji wzięto przeliczone koszty z 12 
miesięcy, natomiast w tym przypadku należało przyjąć miesięcy 11. System gospodarowania 
odpadami komunalnymi musi być tak skonstruowany, aby gmina na tym nie traciła, 
ale też i nie zarabiała, dlatego zaistniała potrzeba zwołania dzisiejszej sesji. Wójt zaznaczył również, 
że gospodarstwa posiadające odpady podlegające biodegradacji wyposażone w kompostowniki 
mogą liczyć na obniżenie opłat o 2 zł. 

Pan radny Jan Kawałko zapytał, czy, aby skorzystać ze wspomnianej dwuzłotowej rekompensaty, 
zainteresowani będą musieli na nowo złożyć deklarację. 

Pani Aneta Zub odpowiedziała, że należy w tym celu złożyć deklarację z uwagi na fakt, iż gmina 
nie dysponuje informacją o tym kto posiada kompostownik. Jeżeli przyjęta zostanie dzisiaj uchwała, 
to mieszkańcy gminy będą mogli składać deklaracje do końca lutego. 
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Pan radny Jan Kawałko poprosił o rozpowszechnienie tych informacji wśród lokalnej społeczności. 

Pani Aneta Zub stwierdziła, że wzory deklaracji będą dostępne w formie elektronicznej, zostaną 
również rozkolportowane przez sołtysów, natomiast wszelakie informacje w tym zakresie zostaną 
również przekazane za pomocą strony urzędu w informatorze gminnym oraz w sposób zwyczajowo 
przejęty. 

Pan radny Jan Teterycz odniósł się do uzasadnienia projektu uchwały i zapytał, czy przy ustaleniu 
stawki odpadów wzięto pod uwagę liczbę mieszkańców gminy, liczbę osób składających 
deklarację, czy też liczbę osób składających deklarację i faktycznie płacących. 

Pani Aneta Zub wskazała, że brano pod uwagę średnią liczbę mieszkańców, którzy będą oddawać 
odpady w 2021 r. Pani Zub zaznaczyła, że niemożliwym jest dokładnie oszacowanie tego typu 
danych i mamy tu do czynienia z prognozą. 

Pan radny Jan Teterycz zauważył, że jest to krzywdzące w stosunku do osób regularnie płacących. 

Pan Wójt wskazał, że nie da się przewidzieć faktycznej liczby mieszkańców. Ludzie wyjeżdżają, 
umierają, dlatego te szacunki są uśrednione i przyjęte zgodnie z naszą prognozą na rok 2021. 
Wpływ na wysokość opłaty ma również ciężar generowanych odpadów i jeżeli będzie 
ich odpowiednio dużo to gmina zapłaci więcej, jeżeli będzie ich mniej to kwoty obciążeń będą 
mniejsze. 

Pan radny Jan Teterycz poprosił o weryfikację składanych deklaracji oraz monitorowanie 
i egzekwowanie zaległości z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pani Aneta Zub zaznaczyła, że proces weryfikacji, monitorowanie oraz egzekwowanie zaległości 
z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina prowadzi zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa. 

Pan radny Dariusz Komisarczuk przedstawił opinie zdecydowanej większości mieszkańców 
Bondyrzą którzy uważają, że najbardziej sprawiedliwą formą finansowania systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi byłoby opłacanie za to co dany mieszkaniec wytworzył. 
Proponowany sposób finansowania byłby również mniej obciążający dla gminy. 

W związku z tym, iż radni nie zadali więcej pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji, 
Pani Aneta Zub odczytała projekt uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanną Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Mchałuszko Tomasz, Polakowska Urszulą 
Skiba Bożeną Słota Katarzyną Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziłą że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 14) 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 
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warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Pani Aneta Zub omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 
W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Pani Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanną Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszulą 
Skiba Bożeną Słota Katarzyną Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 15) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziłą że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 16) 

Ad 10 i 11. Rozpatrzenie pism, wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Pani Beata Tyrka-Stećko- radna Gminy Adamów poprosiła o: 

interwencję w sprawie odłowienia bezpańskich psów w miejscowości Feliksówką 
interwencje w zakładzie energetycznym w sprawie przeglądu lamp oświetleniowych, 
zapytała również, na jakim etapie jest realizacja miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 

Pan Wójt odpowiedział, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego jest w trakcie realizacji. 
Wnioski z działkami mieszkańców wybrane przez radnych są na etapie opracowania. Terminy 
przedłużyły się, gdyż trzy działki musiały mieć dodatkowo opracowane plany wyłączenia produkcji 
leśnej. W chwili obecnej już mamy wszystkie odpowiedzi od instytucji opiniujących. Roztoczański 
Park Narodowy nie wyraża zgody na przekształcenie jednej działki w miejscowości Bondyrz. 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska nie wyraził zgody na dwie działki przy zbiorniku wodnym 
w Jacni. Ta sama instytucja negatywnie zaopiniowała również przekształcenie terenów wokół 
zbiornika w Jacni pod planowane działania turystyczne oraz nie wyraża zgody na budowę zbiornika 
w Suchowoli wraz z infrastrukturą rekreacyjną 

Pan Wójt, korzystając z poruszanego tematu, zapytał radnych, czy usunąć z planu nieuzgodnione 
działki, czy też dalej wnioskować o pozytywne opinie ww. instytucji, podkreślając, że wybór drugiej 
opcji znowu wydłuży terminy. 

Pan Wójt poprosił również radnych o pomoc w podjęciu wspólnej decyzji, dotyczącej otwarcia w tym 
roku spółdzielni socjalnej. 

Pan Wójt omówił działanią jakie w ostatnim czasie zrealizowało Stowarzyszenie „Wspólnie 
dla Gminy Adamów". 

Poprosił radnych o pomoc w podjęciu decyzji dotyczącej otwarcia plaży strzeżonej przy zbiorniku 
w Jacni. 

Przekazał informację o kosztach powstania baneru reklamującego gminę przy zbiorniku w Jacni. 
Poinformował, że ze względu na stan pandemii, pracownicy Urzędu Gminy nie będą spisywać stanu 
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wodomierzy. 

Pan radny Jan Teterycz zapytał Wójta Gminy, czy stanowisko RDOŚ- u dotyczy odbudowy zbiornika, 
czy też planowanej infrastruktury. 
Pan Wójt stwierdził, że dotyczy ono przede wszystkim zmiany planu. Następnie wskazał, że jeżeli 
odtworzymy tylko zbiornik oraz dokonamy nasadzeń, to być może wówczas RDOŚ zaopiniuje plan 
pozytywnie. 

Pan radny Jan Teterycz poprosił, aby Gmina odwołała się od opinii RDOŚ-u i ciążyła do budowy 
planowanej wcześniej infrastruktury. 

Pan Wójt poinformował, że Gmina nie może się odwoływać do tego typu opinii. 

Pan radny Dariusz Komisarczuk stwierdził, że jeżeli chodzi o powołanie spółdzielni, to jej pracownicy 
z czasem będą mogli się zaszczepić, a tym samym zgodnie z zapowiedziani rządu przekazywanymi 
poprzez media publiczne, nie będą podlegać ścisłemu reżimowi sanitarnemu, dlatego możliwym stanie 
się wykonywanie przez nich prac usługowych. Następnie Pan radny uznał, że niedopuszczalne jest, 
aby tereny przy zbiorniku w Jacni były zaniedbane bez względu na to jak będzie wyglądał sezon 
turystyczny, natomiast niepowołanie spółdzielni może tym właśnie skutkować. 

Pan Wójt poprosił o konkretną decyzję w sprawie podjęcia kroków mających na celu założenie 
spółdzielni socjalnej. 

Radni Gminy Adamów jednogłośnie /poprzez podniesienie ręki/ podjęli decyzje o założeniu 
spółdzielni socjalnej w roku 2021 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Pan Wójt poprosił o konkretną decyzję w sprawie podjęcia kroków mających na celu utworzenie 
plaży strzeżonej przy zbiorniku w Jacni. 

Radni Gminy Adamów jednogłośnie /poprzez podniesienie ręki/ podjęli decyzje o utworzeniu 
plaży strzeżonej przy zbiorniku w Jacni. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Pan Wójt poprosił o konkretną decyzję w sprawie podjęcia kroków mających na celu budowę banem 
reklamowego przy zbiorniku w Jacni. 

Radni Gminy Adamów jednogłośnie /poprzez podniesienie ręki/ podjęli decyzje w sprawie podjęcia 
kroków mających na celu budowę banem reklamowego przy zbiorniku w Jacni. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0 

Pan radny Krzysztof Grela zaproponował, aby przyjąć miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego z działkami już uzgodnionymi a nad pozostałymi pracować nadal. Stwierdził 
również, że nie można iść w zaparte, gdyż w ten sposób blokuje się przyjęcie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego. 

Pan Wójt w części zgodził się z proponowanym rozwiązaniem, jednakże zaznaczył, 
iż wiązać się ono będzie z dodatkowymi obciążeniami finansowymi. 
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Pan radny Krzysztof Grela zapytał o szanse na pozytywne zaopiniowanie. 

Pan Wójt zaznaczył, że konkrety będzie znał dopiero po rozmowach planisty 
z Roztoczańskim Parku Narodowym oraz RDOS-em. 

Pan Wójt poprosił o konkretną decyzję w sprawie podjęcia kroków w celu złożenia ponownych 
wniosków o zaopiniowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radni Gminy Adamów jednogłośnie /poprzez podniesienie ręki/ podjęli decyzje w sprawie podjęcia 
kroków mających na celu budowę banem reklamowego przy zbiorniku w Jacnii. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0 

Ad 12. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pani Bożena Skiba- Przewodnicząca Rady Gminy 
Adamów zamknęła posiedzenie XIX sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów. 

Protol 
Adam 
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